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ACTA DEL CONSELL CIUTADÀ 
 

Identificació de la sessió  
Núm.: 2 
Data: 1 de desembre de 2016  
Caràcter: ordinari 
Horari: de 18.00 h a 18.17 h 
Lloc: Sala de Plens Ernest Lluch,  
a la seu del Districte de Ciutat Vella 
 
Assistents  
 
Presidenta del Consell  
Mercè Homs i Molist (GMCiU)  
 
Vicepresidenta del Consell 
M. José Arteaga Muñoz (GMPSC) 
 
Regidora del Districte  
Gala Pin Ferrando (GMBComú-E)  
 
Regidors/res adscrits/tes 
Koldo Blanco i Uzquiano (GMC’s) 
 
Consellers i conselleres  
Eva Alfama i Guillén (GMDBComú-E) 
Ferran Caymel Ubia (GMDBComú-E) 
Santiago Ibarra Oriol (GMDBComú-E) 
Natalia Martínez Rodríguez (GMDBComú-E)  
Jordi Rabassa i Massons (GMDBComú-E) 
Albert Sancho Doldan (GMDBComú-E) 
Llum Ventura Gil (GMDBComú-E) 
Josep M. Julià Martínez (GMDCiU) 
Anna Lliuró i Serra (GMDCiU) 
Roger Puigví Fernàndez (GMDCiU)  
Jordi Bordas i Villalba (GMDERC-AM)  
Marc Borràs i Batalla (GMDERC-AM)  
Julia Barea Sánchez (GMDC’s)  
Elisabeth Jiménez Cara (GMDPP)  
Joan Suqué Puig-Serra (GMDCUP-PA) 
 
Secretària del Consell  
Yolanda Hernández i Darnés 
 
Gerent  
Mònica Mateos Guerrero 
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Ordre del dia 

1.  Exposar el projecte de pressupost general de l’Ajuntament de Barcelona per a l’any 
2017 (es pot consultar la documentació al web municipal: 
http://ajuntament.barcelona.cat/estrategiaifinances/ca/pressupostos-any-2017). 

2.  Presentació Preus Públics 2017. 

 
Desenvolupament de la sessió  
 
La presidenta saluda els assistents i obre la sessió. 

1.  Exposar el projecte de pressupost general de l’Ajuntament de Barcelona per 
a l’any 2017 (es pot consultar la documentació al web municipal: 
http://ajuntament.barcelona.cat/estrategiaifinances/ca/pressupostos-any-
2017) 

La presidenta explica que en aquest primer punt seguiran l’ordre habitual: primer hi 
haurà una presentació per part del Govern, que disposa de set minuts repartits en tres 
torns, i la resta de partits disposen de fins a quatre minuts, que es poden repartir en 
dos torns.  

El Sr. Jordi Rabassa i Massons 

Bona tarda i moltes gràcies. Per a aquest punt ens repartirem el temps la gerent del 
Districte i jo mateix, i intentarem explicar-vos ben ràpidament el projecte de 
pressupostos per a l’any 2017, malgrat que el podeu veure a la web i el podeu 
consultar. 

Són uns pressupostos que volen ser uns pressupostos expansius, uns pressupostos 
d’una ciutat viva que porta pràcticament, com tota la nostra societat, una dècada de 
crisi i estem en un any en què hi ha certa tendència a la millora econòmica, malgrat 
que tota aquesta dècada ha deixat una realitat que és ben evident als nostres barris. 
Una realitat amb una creixent importància de les desigualtats, moltes persones 
aturades de llarga durada, que ja no s’afilien a la Seguretat Social, ocupació creada 
bàsicament temporal i de baixa qualitat, sous disminuïts, garanties laborals afeblides i 
contractació indefinida que segueix brillant per la seva absència. 

Aquests pressupostos el que volen fer és justament això: revertir aquesta tendència 
d’increment de les desigualtats, i tenen unes prioritats que són la despesa social per 
garantir drets bàsics i atenció a les persones i a les famílies, especialment destinades 
també a la lluita contra les desigualtats i la pobresa de la ciutat, i concretament del 
districte; mesures per la promoció i la dinamització econòmica; priorització de la lluita 
contra l’atur; reforç dels serveis públics, i actuacions d’inversions en els barris amb la 
construcció i millora d’equipaments.  

Quaranta-vuit milions d’euros, i una mica més, per al Districte de Ciutat Vella, molta 
part d’aquests està gestionada per diverses entitats o diversos ens de l’Ajuntament 
que no són pròpiament el Districte. 

Per passar directament als números, si de cas li passo la paraula a la Mònica Mateos i 
després seguim parlant. 
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La gerent 

Moltes gràcies a tothom per l’assistència. Breument us faré una mica de resum, tot i 
que ja teniu la documentació fa dies i podeu consultar, com es deia, tota la 
documentació que hi ha al web. 

Vull començar amb una fotografia general. Abans el conseller avançava que el 
pressupost del Districte per a aquest any són 48 milions i escaig. La diferència és un 
augment del 2,57 per cent respecte al pressupost 2016, que, com sabeu, és un 
pressupost prorrogat amb una modificació de crèdit que es va fer. En la diferenciació 
dels tres capítols que es presenten a la dispositiva, l’augment de despeses de 
personal –per tant, capítol I– és d’un 6,66 per cent; això vindrà provocat per l’augment 
de plantilles i les noves incorporacions que esperem que al llarg del 2017 es 
produeixen. Al capítol II tenim un increment del 3,5 per cent –després parlaré una 
miqueta més a què correspon aquest percentatge. I al capítol IV, que recordem que 
són convenis i subvencions, l’augment és d’un 0,05; per tant, tendim una mica a 
l’estabilització en aquest sentit. 

A la següent diapositiva veureu gràficament aquests números que us deia; per tant, no 
aporta més informació, sinó que la visió gràfica de la importància que té el capítol II, 
«Despeses de béns corrents i serveis». 

Si passem a la següent diapositiva, veiem que hi ha tot el que són les polítiques de 
despesa. Recordo –ja ho vaig explicar l’any passat– que les polítiques de despesa, 
que és aquesta columna que teniu a l’esquerra, on posa «Habitatge», «Urbanisme», 
«Benestar», etcètera, són polítiques de despesa que són determinades per la llei i, 
llavors, cada política de despesa va associada a uns programes determinats, que 
també són marcats per la llei. Per tant, en el nostre cas, aquests 48 milions d’euros, la 
importància que té cada una de les polítiques queda palesa en aquest gràfic.  

Si passem a la següent, que veiem una mica més de definició a què corresponen, 
veiem clarament, tal com vèiem al gràfic de barres anterior, que la política de despesa 
que correspon a «Benestar comunitari» i la política de despesa que correspon a 
«Serveis socials i promoció social» són les dues polítiques que més pressupost porten. 
Per exemple, la de «Benestar comunitari» té a veure amb tot allò que té relació amb la 
neteja i la recollida de residus sòlids o amb l’enllumenat, aquest any hi ha únicament 
un 2 per cent d’augment i és allò que el Districte passa, en aquest cas, a Ecologia 
Urbana per a la prestació d’aquests serveis. 

De forma similar passa en la política de despesa 23, que és «Serveis socials i 
promoció social», on l’augment és d’1,25 per cent. En aquest cas també passem per a 
la gestió dels nostres serveis socials bàsics i l’atenció domiciliària un import aproximat 
de 8 milions d’euros, gairebé 9, i la resta és la gestió dels nostres equipaments, per 
exemple d’infància, joves, casals infantils, etcètera. 

Per tant, a banda d’això, i com després explicarà el conseller tècnic, aquí el que fem és 
augmentar, pel que fa al Districte, algunes polítiques concretes, que en diem «paquets 
de decisió», com seria augment de les hores de la Ludoteca del Pi, augment de 
monitors al Palau Alòs per provocar més polítiques relacionades amb la joventut, un 
nou equipament o consolidar l’aportació extraordinària al Pla comunitari de la 
Barceloneta per a la contractació d’una nova tècnica. 

Si seguim amb les polítiques determinades, a la primera que hem ressaltat «Habitatge 
i urbanisme», que és una política també molt important per al nostre districte, tenim un 
augment d’un 8,56 per cent per a la consolidació i nous serveis que volem prestar en 
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relació amb habitatge i, per tant, una política important en aquest districte i a la ciutat, 
en general. 

Si seguim en temes d’educació, veiem que aquests serveis són serveis 
complementaris a l’educació, com activitats extraescolars, patis oberts, jocs florals, 
programes de música, foment de la lectura, etcètera. En aquest cas apugem un 3,48 
per cent. 

Pel que fa a «Cultura», citar, per exemple, el conveni amb l’Escola de Músics que, 
finalment, no es desenvolupa, però que veurem que es provocarà per un altre costat a 
l’hora de la inversió en un edifici. Però sí que estan determinats en «Cultura» tot el que 
seria centres cívics, biblioteques i calendari festiu del Districte. 

A «Esports» mantenim l’estabilitat.  

L’augment del 8,31 per cent a la de «Comerç, turisme i petites i mitjanes empreses» 
estaria determinat per al desenvolupament del Pla de desenvolupament econòmic, que 
ja coneixeu.  

«Òrgans de govern» baixa un 22 per cent, que és l’ajust de les dietes de consellers i el 
pagament d’alguns d’ells pel capítol I, i, per tant, deixa de ser despesa de capítol II.  

«Serveis de caràcter general» està relacionat amb tot allò que fa funcionar el Districte, 
des de la compra de material fungible fins a, per exemple, les despeses de 
comunicació. 

I, finalment, «Administració financera i tributària» seria tot el que té a veure amb la part 
més logística del Districte. 

La presidenta li comunica que només li queden set segons i que, per tant, després no 
tindrà torn per respondre. 

Tot seguit, dóna la paraula a la resta de grups municipals. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, Mònica Mateos, per explicar-nos els pressupostos. Primer dir que hi votarem 
en contra i que després, en el Ple, ja desenvoluparem el nostre posicionament. 

Gràcies. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara 

Nosotros lo mismo: el sentido del voto será en contra y en el Pleno acabaremos de 
explicar los motivos. 

El Sr. Joan Suqué Puig-Serra 

També hi votarem en contra. 

La Sra. M. José Arteaga Muñoz  

Favorable. 
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El Sr. Jordi Bordas i Villalba 

El nostre vot serà en contra i, com la resta de companys, el posicionament el farem 
més tard. 

Gràcies. 

El Sr. Roger Puigví Fernàndez 

Bé, nosaltres, ja que tenim temps i no farem re millor, hi votarem en contra, però 
creiem que això ve després. Només perquè consti en acta, i posant-me el barret del 
conseller Bordas, lamentar la falta de participació, que avui no ho has dit, però era un 
clàssic de les teves intervencions; a més, la regidora és la de Participació i la de Ciutat 
Vella, per tant, lamentem realment que hi hagi poca gent. 

Ens congratulem avui que fem servir el powerpoint, que no l’hem fet servir en tot el 
mandat, sempre estava engegat però no hi vèiem aquí dades. Per tant, felicitar el 
Govern per utilitzar el powerpoint. I la intervenció la deixaré per després. 

Gràcies. 

La presidenta 

Molt bé, gràcies.  

La presidenta indica que l’informe no és favorable, ja que hi ha els vots en contra de 
Ciutadans, del Partit Popular, de CUP-Capgirem, d’Esquerra Republicana i del Partit 
Demòcrata i els vots a favor del Govern i del Partit Socialista. 

El conseller Jordi Rabassa i Massons replica que sí que s’aprova, ja que són 9 vots a 
favor i 8 en contra.  

El conseller Jordi Bordas i Villalba puntualitza que no s’aprova perquè falta un 
conseller del Partit Socialista. 

La presidenta posa fi al debat anunciant que queda en empat i que ella fa el vot de 
qualitat com a presidenta. 

2. Presentació preus públics 2017 

La presidenta informa que aquest punt té la mateixa distribució de temps i 
intervencions que l’anterior; és a dir, set minuts per al Govern i quatre per a la resta de 
grups. 

El Sr. Albert Sancho Doldan 

Bona tarda. Presentar els preus públics per al 2017, que ja es van presentar a la 
comissió consultiva corresponent i que es van aprovar a la Comissió de Govern del 
passat 21 de novembre. El titular és que els preus queden congelats per segon any 
consecutiu, excepte un petit ajustament que es produeix en el camp de futbol de la 
Barceloneta, que té una pujada del 0,4 per cent, que correspon a la pujada de la 
inflació. 
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Això són les línies generals i després hi ha petits ajustaments que tenen a veure amb 
el fet que dintre de les tarifes en algun cas s’afegeix, en algun equipament, una sala, 
en algun cas s’afegeix algun tipus de servei, en algun cas es rebaixa mínimament el 
cost d’alguna de les partides, com neteja, i en algun altre cas s’afegeix algun altre 
servei, tipus tècnic de so, etcètera, en el cas que no hi constés.  

En principi, això és tot. No tenim powerpoint.  

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Hi votarem en contra i després n’explicarem els motius, en el Ple. 

La Sra. Elisabeth Jiménez Cara 

Nosotros, desde el Partido Popular, también votaremos en contra y luego 
explicaremos los motivos. 

El Sr. Joan Suqué Puig-Serra 

Hi votarem en contra. 

La Sra. M. José Arteaga Muñoz 

Favorable. 

El Sr. Jordi Bordas i Villalba 

En contra. 

El Sr. Roger Puigví Fernàndez 

Nosaltres, favorablement. 

La presidenta informa que, amb els vots en contra de Ciutadans, del Partit Popular, 
CUP-Capgirem i Esquerra Republicana i els vots a favor del Partit Socialista, del Partit 
Demòcrata i del Govern, quedaria aprovada la presentació dels Preus Públics del 
2017. 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, la presidenta agraeix la presència i la 
participació a tots els assistents i aixeca la sessió a les 18.17 h.  
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